
  

 

KULTURNÄMNDEN 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2013-04-16, § 11 

 

 Tid Tisdagen den 16 april 2013, kl 16.00 – 17.00 
   

 Plats Stora Kollegiesalen, Stadshuset 
   

 Justerat Tisdagen den 23 april 2013 

  

 

 

Madeleine Sjöstedt Ann Mari Engel 

  

Närvarande 

 
Beslutande ledamöter: 

 Madeleine Sjöstedt, ordföranden (FP)  

Ann Mari Engel, vice ordföranden (V)  

Maria Braun (M)  

Arba Kokalari (M)  

Rasmus Jonlund (FP)  

Tomas Rudin (S)  

Salar Rashid (S)  

Mats Berglund (MP)  

 
Tjänstgörande ersättare: 

Manne Bergström (M) för Ariane Bucquet Pousette (M) 

Johan Nilsson (M) för Birgitta Holm (M) 

Ewa Carlsson-Hallberg (S) för Monika Lindh (S) 

 

 Ersättare: 

Ann Burgess (M)  

Arin Karapet (M)  

Joar Forssell (FP)  

Cecilia Önfelt (C)  

Eleonore Eriksson (S)  

Marja Sandin-Wester (MP)  

Mårten Andersson (V)  

  

 
Tjänstemän: 

 Stadsarkivet: Förvaltningschefen Lennart Ploom 

Kulturförvaltningen: Förvaltningschefen Berit Svedberg, Ann-Charlotte Backlund, 

Marion Hauge Lindberg, Anna Klynning, Patrik Liljegren, Inga Lundén, Lena Mittal, 

Nina Röhlcke och Roger Ticoalu samt personalföreträdaren Gunilla Söderlund 

(SACO) och borgarrådssekreteraren Jonas Uebel från roteln. 

 

 

 



  

 § 11 

El Sistema Stockholm  
Dnr 3.4/1765/2013 

 

Beslut 

Kulturnämnden beslutar enligt förslag från ordföranden Madeleine Sjöstedt m.fl. (FP), 

Maria Braun m.fl. (M) och Tomas Rudin m.fl. (S). 

 

1 Kulturnämnden beslutar att godkänna förslaget till kulturförvaltningens 3-åriga 

projekt ”El Sistema Stockholm”. 

 

2 Kulturnämnden beslutar att ge kulturförvaltningen i uppdrag att fortlöpande 

redovisa arbetets resultat i samband med tertialrapporter och 

verksamhetsberättelser under projekttiden. 

 

3 Kulturnämnden beslutar att ge kulturförvaltningen i uppdrag att söka 

samarbetspartners i undervisningen. 

 

4 Kulturnämnden beslutar att därutöver anföra följande. 

 

El Sistema är en undervisningsform som på många sätt skiljer sig från den traditionella 

musikundervisningen. El Sistema är också i sitt syfte något annorlunda än den 

traditionella musik- och kulturskolan genom att framförallt ge familjer i 

socioekonomiskt svaga områden, möjlighet att delta och vara en aktiv del i kulturlivet 

så att barn och unga får tillgång till nya förebilder och bli bekanta med professionellt 

kulturliv. I Stockholms stads budget för 2013 anges att införandet av El Sistema ska 

vara ett komplement till Kulturskolan, en möjlighet att söka nya vägar för att 

organisatoriskt bedriva musikundervisning. Projektet ligger därför organisatoriskt 

under förvaltningschefen. I syfte att hitta nya samverkansformer med andra 

musikutbildningsanordnare bör förvaltningen söka samarbetspartners i 

undervisningen. Sådana kan vara Lilla Akademien eller Adolf Fredriks musikklasser. 

 

Handlingar i ärendet 

Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från den 25 mars 2013. 

Kulturförvaltningen föreslår att kulturnämnden beslutar enligt följande: 

1 Kulturnämnden beslutar att godkänna förslaget till kulturförvaltningens 3-

åriga projekt ”El Sistema Stockholm”. 

 

2 Kulturnämnden beslutar att uppdra åt kulturförvaltningen att fortlöpande 

redovisa arbetets resultat i samband med tertialrapporter och 

verksamhetsberättelser under projekttiden 2013-2015.  

 

Sammanfattning 
Alla barn och unga som växer upp i Stockholm ska ha likvärdig tillgång till 

professionell kultur och till eget skapande. Den som arbetar med barn i staden har ett 

ansvar för att nå detta mål. Detta uttrycks genom strategin Kultur i ögonhöjd.  

I Stockholms stads budget 2013 fick kulturnämnden i uppdrag att under året på försök 

införa El Sistema som ett komplement till Kulturskolans verksamhet, för att ge fler 

barn i socialt utsatta områden möjlighet att växa genom musiken.  

 

El Sistema bygger på visionen om musikens förmåga att få människor att växa i ett 

socialt sammanhang och visar på möjligheten och potentialen i att använda musik som 



  

verktyg för social, kulturell och mänsklig utveckling, stärka gemenskapen, barnens 

och ungdomarnas självkänsla och identitet. El Sistema skall ge familjer i 

socioekonomiskt svaga områden, möjlighet att delta och vara en aktiv och attraktiv del 

i kulturlivet så att barn och unga får tillgång till nya förebilder och blir bekanta med ett 

professionellt kulturliv. Förvaltningen föreslår ett 3-årigt projekt med start i Husby 

samt i Bredäng/Skärholmen med ca 200-250 skolbarn i åldrarna 6-8 år samt 40-50 

förskolebarn. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 

Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Madeleine Sjöstedt m.fl. (FP), Maria Braun m.fl. (M) och Tomas 

Rudin m.fl. (S) föreslår (se beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Ann Mari Engel (V) föreslår att nämnden beslutar enligt 

kulturförvaltningens förslag. 

 

3) Mats Berglund (MP) föreslår att kulturnämnden beslutar enligt följande: 

 

att i huvudsak godkänna förslaget till kulturförvaltningens 3-åriga projekt ”El 

Sistema Stockholm” 

 

att uppdra åt kulturförvaltningen att fortlöpande redovisa arbetets resultat i 

samband med tertialrapporter och verksamhetsberättelser under projekttiden 

2013-2015. 

 

att projektet organisatoriskt läggs inom kulturskolan 

 

att därutöver anförs följande: 

 

Miljöpartiet välkomnar förslaget till projekt och ser med stora förhoppningar 

fram emot dess genomförande. Vi tror också att andra delar av barn- och 

ungdomskulturen ska kunna inspireras av dess upplägg och menar att det därför 

bör organiseras inom kulturskolans verksamhet. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Madeleine Sjöstedt (FP) ställer förslagen mot varandra och finner att 

nämnden beslutar enligt förslag från Madeleine Sjöstedt m.fl. (FP), Maria Braun m.fl. 

(M) och Tomas Rudin m.fl. (S). 

 

Reservation 

Vice ordföranden Ann Mari Engel (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till 

sitt förslag. 

 

Mats Berglund (MP) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

 

Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av vice ordföranden Ann Mari Engel (V) enligt följande: 

 

Vi välkomnar satsningen på El Sistema i Stockholm. Vi beklagar dock att detta 

är ett tidsbegränsat, fristående projekt som införs i mycket begränsad skala. Inte 

ens den mest prioriterade stadsdelen inom Söderortsvisionen finns med, vilket vi 

ser som ett uttryck för bristande helhetssyn. Vi anser att staden bör arbeta för att 



  

flera stadsdelar än de två som ingår inledningsvis ska kunna ansluta till projektet 

senast från och med nästa år. I Göteborg och Malmö har denna 

undervisningsform visat sig mycket framgångsrik och man ser den som en viktig 

del av den ordinarie verksamheten inom Kulturskolan. 

 

Ersättaryttrande 

Cecilia Önfelt (C) instämmer i förslag till beslut från ordföranden Madeleine Sjöstedt 

m.fl. (FP), Maria Braun m.fl. (M) och Tomas Rudin m.fl. (S). 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Lena Mittal 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


